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Zápis ze 7. zasedání Legislativní komise AS VŠE Praha (LK) 

z 5. prosince 2022 (konané online v MS Teams) 

 

 

Přítomni (online):  Josef Bič (předseda), Marek Koten, Jana Krbová, Petr Marek, Matěj Pokorný, 
Tomáš Reml, Jan Vondráček 

Omluveni:  Daniel Váňa, Lukáš Hulínský 

Hosté:  – 

 

 

Program: 

1.  Zahájení jednání 

2.  Změna Statutu Fakulty financí a účetnictví Vysoké školy ekonomické v Praze 

3. Návrh na úpravu: Pravidla systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 
činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE v Praze 

4. Návrh na změnu: Jednací řád Vědecké rady VŠE v Praze 

5. Návrh na změnu: Řád habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem na Vysoké škole 
ekonomické v Praze 

6. Volební řád Akademického senátu Fakulty mezinárodních vztahů Vysoké školy ekonomické v Praze 

7.  Závěr 

 

 

1. Zahájení jednání 

1. Předseda LK zahájil zasedání komise, které se uskutečnilo online prostřednictvím MS Teams.  
2. Vzhledem k počtu 7 přítomných senátorů (z celkového počtu 9 členů LK) je legislativní komise AS 

VŠE dle čl. 6, odst. (4) JŘ AS VŠE usnášeníschopná. 
3. Seznámení přítomných členů s předloženými podklady, které byly komisi přikázány k projednání dle 

čl. 7, odst. (6) Jednacího řádu AS VŠE předsednictvem AS VŠE dne 30.11.2022 (body 2 až 5) a 
3.12.2022 (bod 6). 

 

2. Změna Statutu Fakulty financí a účetnictví Vysoké školy ekonomické v Praze 

1. Předseda LK zahájil projednání druhého bodu programu a krátce představil obsah předložených 
dokumentů (Statut Fakulty financí a účetnictví VŠE v Praze a Statut Institutu udržitelných financí 
Fakulty financí a účetnictví VŠE v Praze) a z nich vyplývajících změn. 

2. Následovala diskuse, v níž bylo probráno, jaké materiály budou Akademickým senátem VŠE 
projednávány (schvalovány) v návaznosti na znění zákona o vysokých školách a Statutu fakulty 
financí a účetnictví VŠE v Praze. 

3. Členové LK AS VŠE se jednomyslně shodli, že AS VŠE má projednat pouze změnu Statutu Fakulty 
financí a účetnictví VŠE v Praze, protože se v případě Statutu Institutu udržitelných financí Fakulty 
financí a účetnictví VŠE v Praze nejedná o schvalování vnitřního předpisu fakulty VŠE v Praze. 
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4. Předseda LK navrhl usnesení v níže uvedeném znění, přičemž vzhledem k tomu, že nebylo žádných 
protinávrhů, dal o návrhu hlasovat, a to s níže uvedeným výsledkem: 

Návrh usnesení:  „Legislativní komise AS VŠE nemá připomínky ke Statutu Fakulty financí a 
účetnictví Vysoké školy ekonomické v Praze.“  

 

pro-proti-zdržel se:  7-0-0 

 

závěr:  Usnesení bylo přijato. 
 

 

3. Návrh na úpravu Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 
činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE v Praze 

1. Předseda LK zahájil projednání třetího bodu programu a opět krátce představil předložený materiál. 
2. V následné diskusi byla řešena podstata změny procesu zajišťování kvality a jejího vnitřního 

hodnocení na VŠE co do role garanta a přijetí směrnice rektora o tvorbě a uskutečňování studijních 
programů. Dále také byla zmíněna pochybnost o významu slova “podstatných změn” (dr. Vondráček 
a prof. Marek). Senátor Vondráček dále vznesl dotaz ohledně projednání těchto změn a následných 
stanovisek děkanů fakult VŠE. Na základě podnětu dr. Vondráčka a dr. Krbové se členové LK dále 
shodli, že je potřeba mít k dispozici detail požadavku NAÚ, na jehož základě se tento předpis 
upravuje.  

3. Členové LK se dohodli na druhém projednání tohoto materiálu za účasti zástupce vedení VŠE v Praze 
ve středu 7.12.2022 od 15:30. 
 
 

4. Změna Jednacího řádu Vědecké rady VŠE v Praze 

1. Předseda LK zahájil projednání čtvrtého bodu programu a krátce představil předložené změny řádu. 
2. Žádný ze senátorů neměl k předloženému materiálu dotazy či připomínky. 
3. Předseda LK navrhl usnesení v níže uvedeném znění, přičemž vzhledem k tomu, že nebylo žádných 

protinávrhů, dal o návrhu hlasovat, a to s níže uvedeným výsledkem: 
 

Návrh usnesení:  „Legislativní komise AS VŠE nemá připomínky ke Změně Jednacího řádu 
Vědecké rady Vysoké školy ekonomické v Praze.“  

 

pro-proti-zdržel se:  7-0-0 

 

závěr:  Usnesení bylo přijato. 

 

 

5.  Změna Řádu habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem na Vysoké škole ekonomické 
v Praze 

1. Předseda LK zahájil projednání pátého bodu programu a uvedl, jaká část řádu je měněna. 
2. V následné diskusi bylo probíráno nejasné znění prvního a třetího odstavce čl. 9 části III řádu, které 

se týká osoby, která zahajuje řízení ke jmenování profesorem, zda rektor, či děkan (prof. Marek, dr. 
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Vondráček). Dr. Vondráček dále vznesl dotaz ohledně projednání této změny s děkany fakult VŠE 
v Praze. 

3. Členové LK se dohodli na opětovném projednání tohoto materiálu za účasti zástupce vedení VŠE 
v Praze ve středu 7.12.2022 od 15:30. 

 

6.  Volební řád Akademického senátu Fakulty mezinárodních vztahů Vysoké školy ekonomické v 
Praze 

1. Předseda LK zahájil projednání šestého bodu programu a představil obsah hlavních změn. 
2. Dr. Krbová upozornila na rozpory v předloženém volebním řádu a obsahu zápisu ze zasedání AS 

FMV VŠE. Z předložených materiálů tak není jasné, zda se jedná o projednávání nového předpisu, 
nebo novelu stávajícího. V čl. 12 (Přechodná a závěrečná ustanovení) je nesprávně vymezeno, který 
řád se přijetím tohoto ruší. Prof. Marek dále upozornil na riziko navrženého zkrácení funkčního 
období současných senátorů AS FMV VŠE, o čemž byla vedena mezi členy LK diskuse. 

3. Předseda LK avizoval, že by mělo být přistoupeno k hlasování, přičemž prof. Marek navrhnul níže 
uvedené znění usnesení, o kterém nechal předseda LK hlasovat, a to s tímto výsledkem: 

 

Návrh usnesení:  „Legislativní komise AS VŠE nedoporučuje AS VŠE schválit Volební řád 
Akademického senátu Fakulty mezinárodních vztahů Vysoké školy 
ekonomické v Praze.“  

 

pro-proti-zdržel se:  6-0-1 

 

závěr:  Usnesení bylo přijato. 

 

 

7. Závěr 

1. Vzhledem k charakteru dokumentů, které jsou předkládány k projednání AS VŠE, žádají členové LK, 
aby bylo v případě významných změn probíraných materiálů jejich součástí jasně vysvětlené 
odůvodnění nebo vysvětlení úpravy příslušných dokumentů (o jak relevantní změnu se jedná).  

2. Komise pověřuje předsedu, aby dle článku 7, odst. (7) JŘ AS VŠE bez zbytečného odkladu informoval 
předsednictvo AS VŠE o závěrech tohoto zasedání. 

3. Vzhledem k tomu, že byl program zasedání komise vyčerpán, předseda zasedání ukončil. 

 

V Praze dne 5. 12. 2022 

 

Zapsal: J. Bič 


